
 

 

De extra taken in het sociaal domein die de gemeenten vanaf 2015 van het Rijk 

hebben gekregen, gingen gepaard met forse bezuinigingen. De gemeenten 

moeten meer taken uitvoeren met minder geld. Gemeenten, zoals Oosterhout, 

kunnen hier niet aan blijven voldoen. Het begrotingsresultaat van het ‘sociaal 

domein’ gaat uiteindelijk in 2019 omhoog van 45,5 miljoen naar 52,6 miljoen, 

een toename van maar liefst 7,1 miljoen. De budgetten voor de WMO en de 

jeugdzorg worden, alleen al in 2019, met 1,8 miljoen overschreden. 

Dit betekent dat er een begroting over 2019 is ontstaan waaruit daadwerkelijk 

alle ‘lucht’ is geperst. In Oosterhout kunnen nieuwe tegenvallers dan ook niet 

meer worden opgevangen. In de komende 4 jaar is er geen ruimte meer voor 

nieuwe initiatieven, dat wil zeggen dat deze hooguit ‘budgettair neutraal’ 

gerealiseerd moeten worden. Houdt dit in, dat alle uitgaven kostendekkend 

moeten zijn? 

Is het dan zo dat doelen waarvoor de gemeente Oosterhout een doeluitkering 

ontvangt, geen enkele overschrijding meer gaan vertonen? En dat verdere rijks 

bezuinigingen de gemeente Oosterhout dan ook niet meer bijpast uit de eigen 

begroting? Omdat de ‘weerstandsratio’ in Oosterhout minstens 1,5 moet blijven, 

willen we geen probleem krijgen met toezichthouder provincie Noord-Brabant?  

De WMO lijkt een chronisch probleem in Oosterhout met grote tekorten. 

Uiteindelijk zal de WMO budgettair neutraal, dus niet meer verliesgevend 

moeten worden. De eerste maatregelen gericht op uitvoering zijn al genomen. 

Maar hoe denkt het college de stijgende kosten voor het toenemende gebruik 

van maatwerkvoorzieningen terug te dringen?  

Wellicht wordt het eens tijd dat ineffectieve zorg wordt geschrapt? En dat 

sommige gezinnen meer gebaat zijn met het herstel van rust, reinheid en 

regelmaat? Dus praktische gezinsondersteuning bieden in plaats van jeugdhulp?  

Het valt ons op dat de kosten voor ‘burger en bestuur’ in 2019 omhoog gaan van 

3,5 naar 4,3 miljoen. Een verklaring voor deze toename van meer dan 20% 

ontbreekt vooralsnog. De waardering van de inwoners van Oosterhout voor de 

algehele dienstverlening is desalniettemin in 2017 gestegen naar 7,3. Wat het in 

2019 gaat worden is nog niet bekend. Hoe meer uitgaven, hoe meer waardering? 

Oosterhout blijft zoveel mogelijk proberen dat inwoners weer terugkeren naar de 

arbeidsmarkt om in hun eigen levensonderhoud te kunnen voorzien. Of dit gaat 



 

 

lukken moet nog blijken uit regelmatige monitoring. Wij hopen dat ingezet 

wordt op effectieve re-integratie, begeleiding en scholing? We moeten echter 

niet vergeten dat een gat in je CV van drie jaar voor veel bedrijven een reden is 

om iemand niet eens uit nodigen voor een gesprek. 

De kosten voor bewindvoering via de bijzondere bijstand zijn de afgelopen jaren 

fors gestegen. Men is dan ook van gemeentewege voornemens om preventief 

fors in te zetten op voorkoming van nog meer schuldenproblematiek. Hoe dat 

eruit gaat zien, wordt niet aangegeven? Kunt u dit alsnog doen?  

Meerdere factoren maken het risico op een uitbraak van infectieziekten groter. 

Ook blijven ouderen langer thuis wonen vanwege een steeds verder 

terugtredende landelijk overheid. De lokale gezondheidszorg komt dan ook 

verder onder druk te staan. De GGD dient dan ook volgens ons, onverkort op te 

blijven komen voor de meest kwetsbaren in Oosterhout, zoals laaggeletterden, 

campingbewoners, (dreigend) dak- en thuislozen en ouderen die de regie over 

hun eigen leven dreigen te verliezen.  

Opmerkelijk is dat het aantal meldingen van huiselijk geweld en 

kindermishandeling in Oosterhout tussen 2016 en 2018  naar verwachting gaat 

toenemen van 443 naar 650, dus met 43%. Voor 2019 is de prognose 700 

meldingen, dus uiteindelijk een toename van circa 55%. Een verdere toelichting 

over deze ontwikkeling hierover ontbreekt helaas! Wat gaat het college hiermee 

doen?  

Ten aanzien van het programma ‘Ondermijning 2019-2022’ wil men het 

voortouw nemen in controles bij personen van wie de leefstijl en 

uitgavenpatroon niet corresponderen met het inkomen, teneinde drugsgebruik, 

drugsoverlast en drugs gerelateerde criminaliteit tegen te gaan. Groen Brabant 

hoopt dat dit niet bij lippendienst blijft?  

 Voorts is het van belang dat er veel meer zichtbaarheid en bereikbaarheid van 

wijkagenten moet komen, zodat de inwoners van Oosterhout zich 24/7 

beschermd voelen in eigen stad, wijk en straat. Wellicht ontstaat er dan ook een 

veel grotere aangiftebereidheid, want door de huidige dalende aangifte 

bereidheid, ontstaan er ons inziens veel te positieve statistieken en jaarverslagen 

van de politie over de werkelijke hoeveelheid lokale criminaliteit.  



 

 

Ook is het aantal verwijzingen naar Halt in de leeftijd van 12 tot 17 jaar tussen 

2015 en 2017 nagenoeg verdubbeld van 12,8 naar 24%. Het aandeel inwoners 

dat vaak bepaalde plekken in Oosterhout mijdt omdat ze die als onveilig 

beschouwen, is tussen 2015 en 2017 toegenomen van 5,2% naar 7,5%, dus 

toegenomen met maar liefst 50%. Wat gaat het college doen om dit te stoppen? 

Door het Rijk wordt aan lokale overheden, zoals Oosterhout, aanzienlijk meer 

uitkering verstrekt in het kader van het onderwijsachterstandenbeleid en dat 

betekent een forse impuls van 919.000 in 2018 naar uiteindelijk 1.590.000 in 

2022 ! Er wordt gemeld dat de opbouw sneller wordt gedaan en dus eerder het 

doelbudget van 2022 wordt behaald. Betekent dit dat in de voorafgaande jaren er 

niet voldoende budget wordt verstrekt en dit budget door de gemeente 

aangevuld moet worden? 

Met ingang van 1 januari 2019 wordt de btw - sportvrijstelling uitgebreid. Het 

moet nog blijken hoe de compensatieregeling voor de btw op de kosten van het 

geven van gelegenheid tot sportbeoefening uitpakt. Is dit effect in de begroting 

meegenomen? Bent u het met Groen Brabant eens dat sporters de dupe worden 

van het nieuwe btw regime? Tarieven gaan onherroepelijk omhoog waardoor 

meer mensen zullen afhaken? 

 Op welke termijn wordt de hoogwaardige busverbinding Breda – Utrecht  

gerealiseerd?   

Het is goed dat bekeken wordt of er beperkingen kunnen worden gesteld aan de 

vele brugopeningen die een belemmering vormen voor een volwaardige 

busverbinding richting Vrachelen en extra filevorming veroorzaken. Wij vragen 

ons wel af hoe u dit gaat verwezenlijken?  

Het college van B & W is voornemens samen te werken met grondeigenaren in 

de strook langs de A59 om windturbines te ontwikkelen. In de praktijk blijkt 

echter dat windenergievoorziening zeer omstreden is vanwege het zeer 

verliesgevende karakter van windmolens. De enige die hier profijt van hebben 

qua extra inkomsten, zijn de agrariërs op de betreffende percelen, maar niet de 

belastingbetalende inwoners van Oosterhout zelf. Die betalen de subsidie 

verstrekt aan landeigenaren, via hun energierekening. Is het college bereid over 

de keuze van de plaatsing van de windturbines, bewoners, een gelijk speelveld te 

geven via burgerparticipatie?  



 

 

In het kader van de omgevingsvisie worden mogelijkheden naar zonneweiden in 

beeld gebracht, waarbij het uitgangspunt geldt dat initiatieven tot aanleg van 

grootschalige zonneweiden niet ten koste mogen gaan van goede 

landbouwgrond. Zonneparken gaan echter wel ten koste van het functioneren 

van de bodems. Uit Duits onderzoek blijkt dat zonnepanelen (door regen) giftige 

en zware metalen uitspoelen in de grond. Voorbeelden daarvan zijn koper, 

cadmium, lood en tin. Dit geldt ook voor panelen op daken naar de riolen. Het 

vreemde is wel dat hier Europese regels voor gelden, maar dat zonnepanelen 

hiervan vrijgesteld zijn. Hoezo milieuvriendelijk?  

Zoveel mogelijk groen in Oosterhout is niet alleen belangrijk voor de 

leefbaarheid en gezondheid voor de inwoners van Oosterhout, maar gaat ook de 

verstening of verdichting tegen, dus minder wateroverlast! Daar zal fors in 

moeten worden geïnvesteerd. De betekenis van bomen hierin wordt helaas nog 

steeds sterk onderschat. De nadelen zoals de kosten van aanschaf en onderhoud 

zijn bij velen wel bekend. De vele voordelen zijn veel minder bekend. Massaal 

bomen aanplanten heeft een enorme invloed op het huidige op hol geslagen 

klimaat. Stop met er massaal te kappen. Het is een eenvoudige en goedkope 

oplossing die geen nieuwe technologieën vereist en al meer dan zeventig jaar 

geleden bedacht was voordat het probleem zich stelde.  Het wordt tijd dat het 

college de klimaatadaptieve baten van bomen inzichtelijk maakt en vervolgens 

uitbaat. Wat is uw antwoord  hierop? 

De Waarderingskamer is voornemens de berekening van de WOZ-waarde niet 

meer te berekenen op basis van kubieke meters maar op basis van vierkante 

meters gebruiksoppervlakte. Dit vinden wij niet juist. Ook het achterstallige 

onderhoud zou een belangrijke rol moeten spelen in een verantwoorde taxatie.  

Bent u het met ons eens dat gebreken en achterstallig onderhoud ook bepalend 

zijn voor een behoorlijke taxatie?   

De gemeente Oosterhout staat garant voor de betaling van rente en aflossing van 

geldleningen aan instellingen, stichtingen of verenigingen die een doel nastreven 

met een maatschappelijk belang. Die bijzondere omstandigheid bestaat veelal 

daarin dat de instelling geen of onvoldoende zekerheid aan de bank kan 

verstrekken. Voor hoeveel is de gemeente Oosterhout de afgelopen jaren 

aansprakelijk gesteld voor wanbetaling door stichtingen of verenigingen? 

 



 

 

Informatiebeveiliging en privacy: wanneer de gemeente aantoonbaar 

onvoldoende oog heeft voor informatieveiligheid kan de Autoriteit 

Persoonsgegevens een maximale boete opleggen van 10 miljoen euro bij een 

inbreuk op de privacy van betrokkenen (bij een datalek) . Bij aanwijsbaar niet 

naleven van de eisen van de AVG kan de boete zelfs oplopen tot 20 miljoen. 

Hiernaast kan de gemeente aansprakelijk worden gesteld voor schade die is 

opgelopen door individuen als gegevens “op straat” komen. In hoeverre de 

gemeente Oosterhout hiertegen verzekerd is, wordt niet vermeld. Wat is hiervan 

de reden? 

De gemeente Oosterhout streeft een duurzame ontwikkeling en instandhouding 

van wegen en paden na, zodat een veilige en comfortabele bereikbaarheid van 

woningen en voorzieningen wordt gegarandeerd, die bijdraagt aan een 

aantrekkelijke en functionele leefomgeving. In hoeverre Oosterhout in het 

verleden aansprakelijk is gesteld door burgers vanwege ongelukken door 

achterstallig onderhoud, wordt echter niet vermeld. Dit klemt des te meer omdat 

er immers maar net voldoende middelen beschikbaar zijn voor het realiseren van 

een zeer sober, wellicht te sober onderhoudsregime, zo geeft de gemeente 

Oosterhout zelf toe. In hoeverre is de gemeente Oosterhout aansprakelijk gesteld 

voor ongelukken die ontstaan zijn door achterstallig onderhoud aan wegen e.d.? 

Er wordt extra geld beschikbaar gesteld voor verbeteringen op de 

hoofdwegenstructuur  bestemd voor het verbeteren van de verkeersveiligheid 

van met name de kwetsbare verkeersdeelnemers als fietsers en voetgangers. Is al 

bepaald aan welke maatregelen dit geld besteed gaat worden? 

Men is voornemens om flink te saneren in de lokale bewegwijzering. Wij vragen 

ons af wat hiervan de meerwaarde is. 

 Groen Brabant wil inwoners van Oosterhout het perspectief bieden op langer 

zelfstandig wonen en leven. Doel is het bouwen van een moderne variant van de 

hofjes van vroeger. Het idee is dat senioren in zo’n hofje langer zelfstandig 

kunnen blijven wonen aangezien steeds minder mensen kunnen terugvallen op 

de hulp van hun kinderen of andere mantelzorgers. De grootste voordelen 

hiervan zijn, minder kosten WMO, aanpassen bestaande woningen en het 

vrijkomen van gezinswoningen. Is het college bereid een Burgerinitiatief 

hieromtrent te ondersteunen?   



 

 

Een speciale manier van het toepassen van gefaseerd maaibeheer, is sinusbeheer. 

Door het grasland op zo’n manier te beheren, creëer je enorm veel variatie op 

een klein stukje, wat voor veel vlinders, bijen, vogels, zoogdieren en amfibieën 

heel goed is. Bent u bereid dit te gaan toepassen?  


